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Protokół Nr LXXII/2023 

Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski 

z dnia 27 grudnia 2023 roku. 

 

 

 

Ad 1. 

Otwarcie sesji. 

 Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta.  

 

  Obrady rozpoczęto o godz. 12oo. 

 

Rada Miasta Radzyń Podlaski podjęła uchwały: 

 

1) Uchwała Nr LXXII/383/2023 - w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

2) Uchwała Nr LXXII/384/2023 - w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

3) Uchwała Nr LXXII/385/2023 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

4) Uchwała Nr LXXII/386/2023 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

5) Uchwała Nr LXXII/387/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu. 

6) Uchwała Nr LXXII/388/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu. 

7) Uchwała Nr LXXII/389/2023 – w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

8) Uchwała Nr LXXII/390/2023 – w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok.   

 

 

 LXXII Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski VIII kadencji otworzył 

Przewodniczący Rady – Adam Adamski. 

 

Ad 2. 

Sprawy organizacyjne. 

     

 2.a  stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady – Adam Adamski 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w obradach sesji uczestniczy 13 Radnych, 

co stanowi quorum do podejmowania uchwał. 
 

Nieobecni: Radna Rady Miasta – Bożena Lecyk oraz Radny Rady Miasta – Marek Zawada.  
 

 Lista obecności radnych – w załączeniu. 

 

 

 2.b ustalenie porządku obrad. 
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Uprzejmie zapraszam do wzięcia udziału w LXXII Sesji Rady Miasta, którą zgodnie  

z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40  

z późn. zm.) oraz w związku z § 27 ust. 5 Statutu Miasta Radzyń Podlaski (Dz. Urz. Woj. Lubelskiego 

z 2003 r. Nr 196, późn. zm.) zwołuję w dniu 27 grudnia (środa) 2023 r. o godz. 12:00  

z następującym porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie quorum. 

b) ustalenie porządku obrad. 

c) przyjęcie Protokołów z: LXX/2023 z Sesji Rady Miasta z dnia 28 listopada 2023 r.; 

LXXI/2023 z Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 11 grudnia 2023 r. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonywania uchwał Rady Miasta. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

5. Podjęcie uchwał: 

a) Druk Nr 384/LXXII/2023 - w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem spe-

cjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegóło-

wych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich po-

bierania. 

b) Druk Nr 385/LXXII/2023 - w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

c) Druk Nr 387/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

d) Druk Nr 388/LXXII/2023 - w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Budżet miasta na rok 2024: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z uzasadnieniem Burmi-

strza, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady Miasta, 

d) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii (wniosków) komisji, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie opinii (wniosków) komisji nie przyjętych przez Burmistrza, 

g) głosowanie autopoprawek Burmistrza, które nie były ujęte w projekcie uchwały budżeto-

wej na rok 2024, 

h) Druk Nr 389/LXXII/2023 - głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia wie-

loletniej prognozy finansowej, 

i) Druk Nr 390/LXXII/2023 - głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2024. 

7. Przyjęcie planu Pracy Rady Miasta na rok 2024. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Burmistrz Miasta – Jerzy Rębek 

„Szanowni Państwo chciałbym zgłosić rozszerzenie porządku obrad poprzez podjęcie uchwał  

w następujących sprawach: 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu,  

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu.  

To dotyczy dwóch realizowanych przez nas inwestycji drogowych. Bardzo proszę o przyjęcie tych 

zmian.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poinformował, że Pan Burmistrz złożył wniosek 

o rozszerzenie porządku obrad poprzez wprowadzenie dwóch projektów uchwał tj. w p. rozszerzenie 

pkt. 5. Podjęcie uchwał, o następujące uchwały: 
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- w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu,  

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu.  

Zmiana powyższych uchwał jest spowodowana koniecznością doprecyzowania  § 1 ust. 1 poprzez 

dodanie kategorii dróg których pomoc rzeczowa dotyczy oraz wykazanie w uchwałach kwot pomocy 

rzeczowej podzielonej na poszczególne lata budżetowe.  
  

Następnie Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał zmianę porządku pod 

głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za zmianą porządku obrad zgłoszoną przez Burmistrza 

Miasta – Jerzego Rębka?” 
 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                          -  0  

    Wstrzymujący się          -  0 

 

Rada Miasta jednogłośnie przyjęła zmianę porządku obrad.  

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu.  

 

Porządek obrad po zmianach: 

 

Uprzejmie zapraszam do wzięcia udziału w LXXII Sesji Rady Miasta, którą zgodnie  

z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40  

z późn. zm.) oraz w związku z § 27 ust. 5 Statutu Miasta Radzyń Podlaski (Dz. Urz. Woj. Lubelskiego 

z 2003 r. Nr 196, późn. zm.) zwołuję w dniu 27 grudnia (środa) 2023 r. o godz. 12:00  

z następującym porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie quorum. 

b) ustalenie porządku obrad. 

c) przyjęcie Protokołów z: LXX/2023 z Sesji Rady Miasta z dnia 28 listopada 2023 r.; 

LXXI/2023 z Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 11 grudnia 2023 r. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonywania uchwał Rady Miasta. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

5. Podjęcie uchwał: 

a) Druk Nr 384/LXXII/2023 - w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem spe-

cjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegóło-

wych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich  

pobierania. 

b) Druk Nr 385/LXXII/2023 - w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

c) Druk Nr 387/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

d) Druk Nr 388/LXXII/2023 - w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

e) Druk Nr 391/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rze-

czowej Powiatowi  Radzyńskiemu. 

f) Druk Nr 392/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rze-

czowej Powiatowi  Radzyńskiemu. 

6. Budżet miasta na rok 2024: 
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a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z uzasadnieniem Burmi-

strza, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady Miasta, 

d) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii (wniosków) komisji, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie opinii (wniosków) komisji nie przyjętych przez Burmistrza, 

g) głosowanie autopoprawek Burmistrza, które nie były ujęte w projekcie uchwały budżeto-

wej na rok 2024, 

h) Druk Nr 389/LXXII/2023 - głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia wie-

loletniej prognozy finansowej, 

i) Druk Nr 390/LXXII/2023 - głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2024. 

7. Przyjęcie planu Pracy Rady Miasta na rok 2024. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zamknięcie obrad. 

  

O godz. 12.05 na Sesję przybył Radny Rady Miasta – Marek Zawada.  

Rada obraduję w 14 osobowym składzie.  
  

2 c) przyjęcie Protokołów z: LXX/2023 z Sesji Rady Miasta z dnia 28 listopada 2023 r.; 

LXXI/2023 z Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 11 grudnia 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski następnie poddał pod głosowanie:  

"Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem Protokołów z: LXX/2023 z Sesji Rady Miasta z dnia 28 

listopada 2023 r.; LXXI/2023 z Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 11 grudnia 2023 r.?” 

 

 

Wynik głosowania:  

Za -  14 

Przeciw -  0 

Wstrzymujący się -  0 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski  stwierdził, że  14 głosami „za”, Protokoły zostały 

przyjęte przez Radę Miasta.  

 

  Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 

 

  

 

Ad 3. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

 

Burmistrz Miasta – Jerzy Rębek 

 „Szanowni Państwo Radni, Panie Przewodniczący, Panowie Przewodniczący. Od ostatniej Sesji 

Rady Miasta upłynął planowanej już miesiąc. Uchwały przyjęte na tej sesji zostały wykonane bądź 

też są w trakcie realizacji. Od tego czasu, od 28 listopada wydarzyło się bardzo wiele. Bardzo wiele, 

bardzo ważnych takich sytuacji. Myślę, że to zainteresuje i Państwa Radnych i w ogóle mieszkańców 

Radzynia. Otóż proszę Państwa, przede wszystkim ważne takie decyzje zostały już podjęte,  

a mianowicie podpisane zostały umowy na przebudowę ulicy Wyszyńskiego. To jest inwestycja, 

która będzie realizowana przez firmę siedlecką na kwotę z górą 10,5 mln zł. To jest bardzo ważna 



6 

 

inwestycja, bardzo ważna, niepowtarzalna okazja, żeby zmienić zupełnie wizerunek tamtej części 

miasta. To będzie jedna z najpiękniejszych ulic i nie tylko w Radzyniu. Ale również została podpisana 

umowa na realizację przebudowy ulicy Warszawskiej, ten fragment od parafii Trójcy Świętej  

w kierunku Grzybka i dalej w kierunku Białki, czyli ulica Chomiczewskiego. To również jest bardzo 

ważna inwestycja, niezwykle ważna inwestycja, kiedy już to zostanie wykonane w roku przyszłym 

 i w roku 2025, bo na realizację tej inwestycji mamy dwa lata wówczas to śródmieście miasta, starej 

części miasta będzie miało zupełnie inny wygląd. Zupełnie to zmieni wyraz tej części miasta. Ale 

chcę Państwa również z satysfakcją poinformować, że została podpisana umowa na przebudowę, 

modernizację ulicy Pomiarowej. Ta ulica oczywiście jest w fatalnym stanie technicznym. Długo 

czekaliśmy na to, otrzymaliśmy dotację i myślę, że w roku przyszłym, już nie tak długo, będziemy 

mogli cieszyć się nowym fragmentem pewnego ciągu komunikacyjnego, który tam właśnie istnieje. 

Została również proszę Państwa podpisana umowa na budowę ciągu pieszo jezdnego wzdłuż ulicy 

Wisznickiej. To jest ten ciąg, który został częściowo wykonany przed kilkoma laty, a teraz będzie 

kontynuowany, czyli krótko mówiąc, od ulicy Powstania Styczniowego aż do ulicy Zbulitowskiej. 

Bardzo ważny element infrastruktury drogowej. Chciałbym również z wielką satysfakcją 

poinformować Państwa o tym, że właśnie w ostatnim czasie podpisaliśmy z Panią Skarbnik i z Panem 

Marszałkiem Województwa Lubelskiego aneks do umowy o finansowanie tego zadania jakim jest 

rewitalizacja Pałacu Potockich. Została zwiększona nam kwota o 820 tysięcy złotych. Te pieniądze 

akurat posłużą nam doskonale, posłużą nam na zakończenie tego procesu wyposażania, doposażania 

pałacu. A warto powiedzieć o tym, że będzie tam wyposażona kuchnia, będzie wyposażone również 

studio nagrań, a jak również i studio fotograficzne. Oczywiście wiele jeszcze innych zakupów tam 

zrealizujemy związanych z przygotowaniem choćby nawet tych sal wystawowych do przyjęcia gości, 

do przyjęcia przede wszystkim ekspozycji. Bardzo ważna kwestia. Chciałbym również z satysfakcją 

Państwa poinformować o tym, że otrzymaliśmy dotację rzędu 150 tysięcy złotych na wykonanie 

doświetlenia pałacu, iluminacji pałacu, czyli krótko mówiąc cały pałac również z zewnątrz zostanie 

profesjonalnie podświetlony i w ten sposób zostanie to piękno pałacu wyeksponowane w sposób 

niezwykle myślę korzystny z punktu widzenia nas mieszkańców Radzynia, ale wszystkich naszych 

również gości, którzy przybywają już do naszego miasta podziwiać tą perłę rokoka, a myślę, że  

w przyszłości będzie to jeszcze bardziej ożywiona taka wymiana. Chciałbym to podkreślić z całą 

mocą proszę Państwa, jeśli tylko warunki atmosferyczne pozwolą, będziemy realizowali to zadanie 

w okresie zimowym. Jeśli będą się utrzymywały te właśnie temperatury plusowe, będzie można to 

wszystko zrealizować jeszcze w okresie zimowym. Jak już mówimy o inwestycjach, chciałbym to 

również zaznaczyć, że ulica Partyzantów, która ciągle jest jeszcze w trakcie realizacji, ale te 

najbardziej kosztowne i najbardziej takie dokuczliwe, powiedziałbym z punktu widzenia 

użytkownika, drogi, prace zostały zakończone. Już możemy się tamtędy przemieszczać. Czyli krótko 

mówiąc i ten transport ciężarowy do firmy Dr. Gerard może odbywać się już również ulicą 

Partyzantów, jak oczywiście również ruch lokalny. Jeśli chodzi o prace wykończeniowe, czyli jeśli 

chodzi o kwestie położenia jednego, potem drugiego dywanika asfaltowego, to nastąpi w momencie, 

kiedy tylko warunki atmosferyczne pozwolą. Jeśli warunki atmosferyczne pozwolą zrobić to 

w styczniu, wykonamy to w styczniu. Firma, która za to odpowiada, oczywiście jest do tego 

technicznie i logistycznie przygotowana. Proszę Państwa, oczywiście było bardzo wiele innych, 

mniej takich spektakularnych również działań prowadzonych w tym okresie. Tutaj zawsze będę to 

powtarzał. Bardzo dziękuję moim współpracownikom, którzy do tego się przyczyniają, do tego aby 

miasto funkcjonowało w sposób prawidłowy. No i oczywiście, żeby piękniało. Bardzo Państwu 

serdecznie dziękuję, całemu mojemu zespołowi. To w zasadzie co chciałem powiedzieć, to jest już 

wypowiedziane. Jeśli będą z Państwa strony jakiekolwiek pytania, proszę o te pytania. Będę 

odpowiadał choćby na bieżąco.” 

 

Radny Rady Miasta – Mariusz Szczygieł 

„Panie Burmistrzu, doszły do mnie słuchy takie, że przed samymi świętami doszło do rozprawy 

pomiędzy Panem, tak mi się wydaje a Panem byłym Prezesem PUK-u. Może Pan coś powiedzieć 

więcej w tej sprawie?” 
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Burmistrz Miasta – Jerzy Rębek 

„Wiele więcej powiedzieć już tutaj nie można ze względu na to, że nie dysponujemy uzasadnieniem 

do wyroku sądu. Po rozmowie z Panem Prezesem Jarosławiem Ejsmontem ustaliliśmy, że kiedy już 

Pan Prezes uzyska to uzasadnienie tego wyroku, wtedy być może podejmie Pan Prezes stosowne 

działania. Ja mogę tylko tak może dodać to, że ja przyjmuję ten wyrok sądu, natomiast osobiście nie 

zgadzam się z tym ale to oczywiście będziemy mogli dowodzić swoich ewentualnych praw po 

uzyskaniu, jak powiedziałem uzasadnienia. Dziękuję.” 

 

Radny Rady Miasta – Mariusz Szczygieł 

„Jaki był wyrok?” 

 

Burmistrz Miasta – Jerzy Rębek 

 „Ale Pan doskonale to wie, jaki był wyrok. Nie, nie. Nie wie Pan? Myślę, że Pan doskonale wie 

Panie Radny jaki był wyrok i Pan chce usłyszeć to rozumiem z moich ust, tak? Tak? Ale Pan dobrze 

zna wyrok, zresztą prasa to opublikuje, media to publikują, więc dlatego myślę zbytecznym było 

przedstawianie tego wyroku, kiedy się rozumiemy chyba dosyć dobrze, w tej kwestii szczególnie.” 
 

Ad 4. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

„Szanowni Państwo. 

W tym okresie jak zawsze jest procedura uchwalania budżetu. Wpłynęły do mnie trzy uchwały składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej. One będą przedstawiane w kolejnym punkcie przy 

procedowaniu budżetu. Natomiast Państwo Radni i mieszkańcy mogli się z tymi uchwałami zapoznać, 

bo są dostępne w formie elektronicznej. Państwo również je otrzymali. Dodatkowo wpłynęły do mnie 

dwa pisma. W zasadzie są to nie do Rady Miasta, ale informacyjnie przedstawię. Pierwsze pismo  

z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie. Przekazano nam uwagi co odnośnie uchwały 

Druk Nr 369 Rady Miasta z dnia 28 listopada w sprawie uchwalenia programu współpracy miasta z 

organizacjami pozarządowymi. Natomiast uwag nie ma takich, żeby ten program poprawiać lub 

zmieniać. Z tym pismem można się dla chętnych zapoznać w Biurze Rady. Dodatkowo chciałem 

przedstawić taką krótką informację. Jak Państwo wiecie z jednych z poprzednich Sesji informowałem 

Państwa o tym, że jedno ze stowarzyszeń chciało wnieść pod nasze obrady taki projekt uchwały, ale 

nie doczekaliśmy takiego wniosku zgodnie z prawem złożonego do Rady Miasta w sprawie ingerencji 

odnośnie wykorzystywania składowania pod powierzchnią gminy CO2. Więc otrzymałem takie 

pismo z Ministerstwa Klimatu i Środowiska z Warszawy. Oczywiście ja nie występowałem ani Rada, 

ani nikt z Urzędu nie zabiegaliśmy o taką informację. Następującej treści. Informacja dotycząca 

podziemnego składowania dwutlenku węgla. W załączeniu przekazuję pismo dotyczące 

wpływających do Ministerstwa Klimatu i Środowiska pism dotyczących wyrażenia sprzeciwu wobec 

ustawy z dnia 16 czerwca 2023 roku o zmianie ustawy prawa geologiczne i górnicze oraz niektórych 

innych ustaw, a także uchwał Rad Gmin w przedmiocie wykluczenia możliwości wykorzystania 

górotworu pod powierzchnią gminy do podziemnego składowania CO2. Przeczytam tylko 

podsumowanie. Istnieje możliwość zrealizowania na terenie Polski projektów CCS w sposób 

gwarantujący bezpieczeństwo dla ludzi, zwierząt i środowiska. Wymaga to jednak czasu oraz 

przeprowadzenia dokładnego rozpoznania. Krajowy administrator podziemnych składowisk 

dwutlenku węgla monitoruje realizację analogicznych projektów na świecie oraz pozyskuje wiedzę 

na temat warunków bezpiecznego prowadzenia tej działalności. Ten element zawsze musi być brany 

pod uwagę oraz traktowany priorytetowo. Mówiąc krótko Ministerstwo Klimatu i Środowiska 

wypowiada się na ten temat, że samorządy nie są kompetentne do podejmowania takich uchwał i nie 

leży to w zakresie kompetencji samorządu. Szczegółowo z tym pismem można się zapoznać również 

w Biurze Rady. I to by były wszystkie informacje, które chciałem Państwu przekazać.” 
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Ad 5 . 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

5.a) Druk Nr 384/LXXII/2023 -  w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

Poinformował, że wszystkie projekty uchwał posiadają pozytywną opinię radcy prawnego oraz 

pozytywną opinię komisji.  

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski zapytał: "Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos na temat tego projektu uchwały?" 

 

Radny Rady Miasta – Sławomir Zdunek 

„Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, ponieważ ta uchwała była opiniowana na komisjach innych niż 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Miasta, której jestem członkiem, to chciałem się tylko dopytać, 

jaka jest wysokość ustalona jednej godziny usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych? W poprzedniej uchwale z 2019 roku tam było wyraźnie określone, że godzina wynosi 

25 zł. Natomiast w tej uchwale czytamy, że w niniejszej uchwale cena jednej godziny usług została 

ustalona na poziomie odpowiednio 2% i 4% w wysokości najniższej emerytury brutto ogłoszonej 

przez prezesa Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 

Polskiej Monitor Polski. Ostateczna wysokość opłaty uzależniona jest jednak od dochodu osoby 

wymagającej opieki i analizy jej sytuacji osobistej, rodzinnej itd. Chcę dopytać, najniższa wysokość 

emerytury brutto wynosi 1588,44 zł od 1 marca 2023. Nie wiem czy dobrze rozumiem, 2% od tej 

kwoty za godzinę wychodzi kwota 31,77 zł a 4% za usługi specjalistyczne 63,54 zł. Czy ja dobrze 

rozumie, że taka jest wysokość tej opłaty za godzinę usług?” 
  

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski  

„To wynika z matematyki i tak jest. Tak jest, tak? Tak, tak. I na komisji Pani przedstawiła.” 
 

Radny Rady Miasta – Sławomir Zdunek 

„Czyli z tych 25 złotych w tej chwili za godzinę będą takie stawki, które podałem - 31 zł 77 gr i za 

usługi specjalistyczne 63 zł z 25 tak? Które były poprzednio.” 
 

Pracownik MOPS – Monika Sobieszek  

„Tak, zgadza się. Najniższa emerytura obecnie od 1 marca wynosi, tak jak Pan Radny powiedział 

1588,44. Tak więc 2% wynosi 31,76 czy 4. Z tym, że daliśmy tutaj taki zapis, że zaokrąglamy do tych 

dziesiątek w górę, w górę, czyli 31,80, 2% byłoby i 4%, 63,60 specjalistyczne usługi. Także tak 

zgadza się.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski  

„Nie ma kwoty, bo po prostu ta średnia emerytura może się zmienić i wówczas nie musimy poprawiać 

uchwały. Taka była intencja.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski następnie poddał pod głosowanie:  

"Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały Druk Nr 384/LXXII/2023 -  w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
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również trybu ich pobierania?” 

 

 

 

Wynik głosowania:  

Za -  12 

Przeciw -  0 

Wstrzymujący się -  2 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski  stwierdził, że  12 głosami „za”, oraz przy  

2 głosach „wstrzymujących się” Rada Miasta podjęła uchwałę Nr LXXII/383/2023. Uchwała w 

załączeniu do protokołu. 

 

  Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 

 

5.b) Druk Nr 385/LXXII/2023 - w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 

Z- ca Naczelnika WRG – Krzysztof Bracha zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały: Zmiana 

powyższych uchwał jest spowodowana koniecznością doprecyzowania § 1 ust. 1 poprzez dodanie 

kategorii dróg których pomoc rzeczowa dotyczy oraz wykazanie w uchwałach kwot pomocy 

rzeczowej podzielonej na poszczególne lata budżetowe.  
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały Druk Nr 385/LXXII/2023 - w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

wraz z autopoprawką?” 

 

Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                          -  0  

    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

 

Rada Miasta podjęła Uchwalę Nr LXXII/384/2023 przy 14  głosach „za”. 
 

Uchwała Nr LXXII/384/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
 

5.c) Druk Nr 387/LXXII/2023 – w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

 

Skarbnik Miasta – Anna Woźniak  

„Chodzi  o dodanie załącznika inwestycyjnego i  wprowadzenie, nowej inwestycji w kwocie 25 

tysięcy dotyczącej zakupu maszyny czyszczącej do podłóg w pałacu. Natomiast pozostała treść 

uchwały jest taka jak była, chodzi tylko o załącznik i o przesunięcie środków.” 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023?” 
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    Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                          -  0  

    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

 

Rada Miasta podjęła Uchwalę Nr LXXII/385/2023 przy 14  głosach „za”. 
 

Uchwała Nr LXXII/385/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

5.d) Druk Nr 388/LXXII/2023 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 
Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej– Druk Nr 

388/LXXII/2023?” 
 

 

    Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta podjęła jednogłośnie Uchwalę Nr LXXII/386/2023 przy 14  głosach „za”. 
 

 

Uchwała Nr LXXII/386/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

5.e) Druk Nr 391/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi  Radzyńskiemu. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały Druk Nr 391/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu?” 
 

 

    Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta podjęła jednogłośnie Uchwalę Nr LXXII/387/2023 przy 14  głosach „za”. 
 

 

Uchwała Nr LXXII/387/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
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5.f) Druk Nr 392/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi  Radzyńskiemu. 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały Druk Nr 392/LXXII/2023 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi  Radzyńskiemu?” 
 

 

    Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta podjęła jednogłośnie Uchwalę Nr LXXII/388/2023 przy 14  głosach „za”. 

 

 

Uchwała Nr LXXII/388/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

Od  godz.  12.34 do  12.42 nastąpiła przerwa w obradach.  

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Ad 6. 

Budżet miasta na rok 2024. 

 

6.a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z uzasadnieniem 

Burmistrza, 

 

Burmistrz Miasta – Jerzy Rębek 

„Szanowni Państwo. Szanowni Mieszkańcy Radzynia Podlaskiego.  

Projekt budżetu miasta na rok 2024 opracowano zgodnie z ustawami o: finansach publicznych, do-

chodach jednostek samorządu terytorialnego i samorządzie gminnym.  

Budżet Miasta uwzględnia wydatki na realizację nowych oraz kontynuowanych inwestycji. 

Kalkulacje dochodów i wydatków opracowano na podstawie założeń wynikających  

z planowanego ich wykonania w roku 2023 oraz możliwych do przewidzenia zmian zarówno w do-

chodach jak i w wydatkach. Oparto się na informacjach z Ministerstwa Finansów, Krajowego Biura 

Wyborczego oraz informacji z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego o środkach przyznanych miastu 

na realizację zadań własnych oraz zleconych. Na etapie projektowania budżetu nie można przewi-

dzieć wszystkich danych w sposób jednoznaczny, dlatego też zakłada on dane wyjściowe i ulegnie w 

trakcie roku wielu zmianom. 
W przedłożonym Państwu opracowaniu zostały szczegółowo omówione: 

-  planowane źródła dochodów wg działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej, 

- planowane do realizacji wydatki bieżące i majątkowe w działach i rozdziałach klasyfikacji   budże-

towej, 

-  przychody i rozchody budżetu miasta, 

- dochody gromadzone przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące działalność w oparciu 

o ustawę Prawo Oświatowe na wydzielonym rachunku i wydatki nimi finansowane. 

Główne dane dotyczące projektu budżetu Miasta na rok 2024 po autopoprawce związanej ze zwięk-

szeniem kosztów planowanych inwestycji o kwotę 3 283 570,62 zł :   
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Pozycja Planowane wielkości 

Dochody 98 221 937,28 

Dochody bieżące  73 753 886,71 

Dochody majątkowe  24 468 050,57 

w tym: dochody ze sprzedaży majątku  1 750 000,00 

Wydatki 102 680 383,12 

Wydatki bieżące  75 562 034,98 

Wydatki majątkowe  27 118 348,14 

Deficyt/Nadwyżka budżetu -4 458 445,84 

deficyt na działalności operacyjne -1 808 148,27 

Dochody majątkowe – wydatki majątkowe  - 2 650 297,57 

Przychody 6 598 445,84 

W tym wolne środki 4 598 445,84 

Rozchody 2 140 000,00 

Dochody + przychody 104 820 383,12 

Wydatki + rozchody 104 820 383,12 

 

Na rok 2024 zaplanowano deficyt budżetowy w kwocie 4 458 445,84 zł z czego na działalność ope-

racyjną przypada 1 808 148,27 zł. Deficyt operacyjny oznacza wydatki bieżące wyższe od zakłada-

nych dochodów bieżących. Planowane przychody: W roku 2024  planuje się zaciągnąć kredyty na 

pokrycie deficytu w wysokości 2 000 000,00 zł. Ponadto po stronie przychodów zaplanowano kwotę 

z wolnych środków pozostałych z roku 2023 w kwocie 4 598 445,84 zł. Rozchody na rok 2024 za-

planowano na kwotę 2 140 000,00 zł, która przeznaczona będzie na spłatę kredytów i pożyczek wg 

harmonogramu: 1. Kredyt w Banku Spółdzielczym w Radzyniu Podlaskim – 2 040 000,00 zł. 2. Po-

życzka zaciągnięta w NFOŚ i GW – 100 000,00 zł. Proszę Państwa, to co przed chwilą Państwu 

przedstawiłem jest oczywiście w dużym skrócie, ale jednak pełne kwoty są tutaj Państwu zaprezen-

towane. Raz jeszcze wracam do tego, projekt budżetu, który Państwo otrzymaliście, zawiera wiele 

innych bardzo precyzyjnych, konkretnych informacji. Jeśli jest taka potrzeba, jeśli Państwo chcieliby 

o coś pytać, bardzo proszę jesteśmy do dyspozycji.” 
 

 

 6.b ) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski  odczytał sentencję opinii RIO. Opinie w 

załączeniu do protokołu. 
  

 6.c) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady Miasta, 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poprosił Przewodniczących stałych Komisji 

Miasta o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury – Paulina Pachała – komisja wydała pozytywna opinię. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Kultury – Jarosław Zaprzalski – komisja wydała pozytywna 

opinię. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Miasta –Waldemar Panasiuk -  komisja wydała 

pozytywna opinię. 

 

 6.d)  przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii (wniosków) komisji, 
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Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poinformował, że takich wniosków nie było. 

  6.e) dyskusja, 
 

 

Radny Rady Miasta – Mariusz Szczygieł  

„Panie Burmistrzu, drodzy koledzy Radni. Tam w rozdziale 92.120 ochrona zabytków i opieka nad 

zabytkami mamy kwotę 96 700 z tytułu wpływu opłat za wynajem lokalu w Pałacu Potockich, to jest 

szkoła muzyczna. Ja chciałem zapytać o projekt, o plan tak naprawdę o wpływy z pałacu, kiedy już 

będzie po remoncie, no bo w 2024 roku kończymy remont. No i jak się dowiadujemy między innymi 

z mediów, to tam ma być kawiarnia. Czy ta kawiarnia będzie prowadzona przez miasto? Czy to będzie 

wynajęte komuś? Czy wpływy z tej kawiarni są już ujęte w budżecie? A jeżeli tak, to gdzie? Bo nie 

odnajduję tego. I czy w ogóle jest przewidziany jakiś wpływ, czy my możemy na tym zarabiać, czy 

być może projekt zakłada to, że przez jakiś okres czasu nie możemy zarabiać na tym. Poproszę o taką 

informację. Dziękuję.” 
 

Radny Rady Miasta - Jarosław Zaprzalski 

„Ja chciałem dopytać o tą zmianę, która nastąpiła, czyli zmiana kwot, bo w uchwale budżetowej, 

którą dostaliśmy były trochę inne kwoty, ale rozumiem, że to jest z przetargu, który został 

rozstrzygnięty dlatego musieliśmy to wprowadzić jeszcze przed, teraz jeszcze w tym roku i zmienić, 

tak? To już nie trzeba odpowiadać, dziękuję.” 
 

Burmistrz Miasta - Jerzy Rębek 

„Otóż to o co pyta Pan Radny było już przedmiotem takich dociekań m.in. dziennikarzy Radia Lublin. 

Proszę Państwa, chcę jedną rzecz bardzo wyraźnie zaakcentować. Oprócz kawiarni, która nie będzie 

prowadzona przez miasto ani przez urzędników miasta, to uzgodnijmy to, prawda? To jest 

niemożliwe. Ten lokal zostanie z całą pewnością wydzierżawiony. To w tym miejscu rzeczywiście 

będzie mogła być prowadzona działalność gospodarcza. Tylko w tej kawiarni. Natomiast cały pałac, 

czyli ten korpus główny, który został poddany temu procesowi rewitalizacji, nie będzie można tam 

prowadzić jakiejkolwiek działalności gospodarczej, zarobkowej przez okres minimum pięciu lat. Od 

chwili oddania obiektu do użytku aż przez pięć lat. Wszelkie plany umiejscowienia w Korpusie 

Głównym, szczególnie Pałacu naszego jakiejś instytucji, która by przynosiła nam jakieś dochody jest 

niemożliwe. To jest niemożliwe dlatego, że została podpisana umowa między miastem a Urzędem 

Marszałkowskim i tam wyraźnie są podane warunki na jakich możemy funkcjonować. Nie możemy 

prowadzić działalności zarobkowej, ponieważ grozi nam tzw. korekta, a korekta to jest kara w 

wysokości od 5% do 25% całego przedsięwzięcia. Całej dotacji. Proszę Państwa nie opłaci się 

nikomu nawet myśleć o tym. Nie wolno nam o tym myśleć o prowadzeniu działalności gospodarczej 

w pozostałej części korpusu głównego. Natomiast jeśli chodzi o samo wydzierżawienie, wracam tutaj 

do kawiarni, oczywiście nastąpi to w momencie kiedy wszystkie kwestie zostaną już uporządkowane, 

bo to proszę Państwa jest tak jak z nowym mieszkaniem czy z nowym domem, zanim tam człowiek 

się rozgości, zanim po podłącza wszystkie instalacje, dopóki nie jest to wykonane, nie można tam 

zamieszkać, nie można tam również prowadzić jakiejś działalności. Natomiast w tej chwili, tak jak 

Państwu powiedziałem wcześniej już, dokonujemy zakupów, one jeszcze spływają do nas, jeszcze 

dostawcy mają i dziś i jutro dostarczyć pewne elementy wyposażenia, czy to będzie studio 

fotograficzne, czy to będzie studio nagrań, czy to będzie kuchnia kawiarniana. W każdym razie, 

proszę Państwa, jesteśmy w tej szczęśliwej sytuacji, że my na to wszystko mamy pieniądze. Mamy 

zapewnione środki z Urzędu Marszałkowskiego i proszę zauważyć, że w tym ostatnim okresie nikt z 

nas nie proponował przekazania jakichkolwiek kwot, które stanowią środki własne miasta, które 

byłyby przeznaczone na inwestycje w pałacu. Te wszystkie pieniądze pochodzą z Urzędu 

Marszałkowskiego. Tak jak mówię, jesteśmy w szczęśliwej takiej sytuacji. Proszę Państwa kiedy już 

zakończymy ten proces rewitalizacji, bo to jest tak, że z końcem tego roku mają być wszystkie nasze 

wydatki również rozliczone z Urzędem Marszałkowskim, nie ma tutaj możliwości przedłużenia, 

gdzieś tam do stycznia czy lutego, wtedy Państwu to wszystko przedstawimy chronologicznie, krok 
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po kroku i przedstawimy również wyniki finansowe, które tylko tyle dopowiem. Są proszę Państwa 

bardzo ciekawe, bardzo optymistyczne, ale o szczegółach powiem wtedy kiedy będzie już 

podsumowanie takie zupełne.” 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

„Czyli nie mamy planowanych z wynajmu kawiarni jeszcze środków w budżecie.” 
 

Burmistrz Miasta - Jerzy Rębek 

„Ja jeszcze tylko będę kontynuował przez moment. Proszę Państwa mamy świetnego płatnika jeśli 

chodzi o Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Mówię tutaj o Państwowej Szkole 

Muzycznej pierwszego stopnia, która płaci nam za wynajem. Po drugiej stronie w skrzydle 

wschodnim jest oczywiście Archiwum Państwowe. tam w tej chwili trwają prace adaptacyjne. 

Wejdzie tam archiwum ze swoimi zbiorami. Przy czym myślę, że warto to ciągle podkreślać. 

Archiwum Państwowe nie jest wyłącznie składnicą archiwaliów. Archiwum Państwowe jest 

placówką naukowo-badawczą. Tak więc tutaj możemy optymistycznie to wszystko spoglądać, 

ponieważ to jest miejsce i siedziba godna również tej instytucji. To wszystko. Dziękuję bardzo.” 
 

 

6.f) głosowanie opinii (wniosków) komisji nieprzyjętych przez Burmistrza, 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poinformował, że takich wniosków nie było. 

  

6.g) zgłoszenie autopoprawek Burmistrza, które nie były ujęte w projekcie uchwały budżetowej na rok 

2024. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poinformował, że nie ma autopoprawek.  
 

6.h) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej – Druk 

Nr 389/LXXII/2023, 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej – Druk Nr 

389/LXXII/2023?” 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 
 

Rada Miasta przy 14 głosach „za” oraz przy podjęła uchwałę Nr LXXII/389/2023 w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Uchwała Nr LXXII/389/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
 

 

6.i) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2024 –  Druk Nr 390/LXXII/2023.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024 –  
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Druk Nr 390/LXXII/2023?” 

 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                        -    0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

 

Rada Miasta podjęła Uchwalę Nr LXXII/390/2023 przy 14 głosach „za”. 

 

 

 

Uchwała Nr LXXII/390/2023 w załączeniu do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
 

 

 

Ad 7. 

Przyjęcie planu pracy Rady Miasta na rok 2024. 

 

Radny Rady Miasta – Piotr Skowron 

„Dziękuję Panie Przewodniczący. Chyba się wkradł błąd drukarski w czerwcu zatwierdzenie 

sprawozdania finansowego za 2021 rok. To tak dla ścisłości. Chyba chodzi o inny rok.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

„Składam autopoprawkę, że chodzi o zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2023, bo zawsze 

jakby jest, bardzo przepraszam za ten błąd i Panu Radnemu dziękuję za czujność. Jest to 

autopoprawka od razu 2023 powinno być nie 2021.” 

 

Radny Rady Miasta – Jarosław Zaprzalski 

„Panie Przewodniczący, ja bym tutaj dokonał jednej zmiany z tego powodu, że w czerwcu są 

wyróżnienia dla uczestników olimpiad i konkursów przedmiotowych, a we wrześniu funkcjonowanie 

sportu w mieście, wyróżnienia dla zawodników i trenerów. To są takie rzeczy, którymi nagradzamy 

oczywiście naszych mieszkańców, tych najmłodszych. Ja bym to po prostu zamienił miejscami z tego 

powodu, że w czerwcu jeszcze pewnego rodzaju olimpiady i konkursy mogą być przeprowadzane i 

może być niewystarczający czas, żeby nagrodzić powiedzmy tych uczniów, a sport, funkcjonowanie 

sportu jest za rok poprzedni, więc to będzie taka po prostu techniczna zmiana. Wiem, że to jest 

ramowy plan i można tutaj dokonywać zmian. Natomiast wiemy, że w tym roku jest akurat taki 

specyficzny rok, że będą wybory, więc to może akurat trzeba byłoby to zrobić już dziś po prostu 

zamienić.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

„Jest wniosek, aby zamienić te wyróżnienia sportowców razem z uczniami. Ja mam odrębne zdanie. 

Dlaczego jest w czerwcu? Z uwagi na to, że młodzież, która chodzi do danej szkoły, kończy rok 

szkolny w danej szkole i przechodzi zupełnie do innej, czasami po za Radzyń w związku z tym, żeby 

wyróżnić je te osoby, które mogą jak by opuścić miasto w sposób trwały. Dlatego wyróżnienia w 

czerwcu. Natomiast ja bym prosił, bo zgłasza się do głosu Pani Naczelnik, być może zdanie ja 
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zmienię, Pan Radny. Bardzo proszę Pani się wypowie.” 

 

 

 

Naczelnik WEKS – Małgorzata Kowalczyk 

„Chciałabym powiedzieć, że no tutaj przychylam się do wniosku Pana Radnego Zaprzalskiego z 

uwagi na to, że nasza uchwała mówi o tym, że nagradzamy również uczniów, którzy osiągnęli wyso-

kie wyniki w egzaminie ósmoklasisty. Wyniki egzaminu ósmoklasisty znamy dopiero w lipcu. Do-

brze, dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

„Zatem proszę Państwa, proszę przyjąć wniosek Radnego jako moją autopoprawkę i w projekcie 

uchwały w tej chwili mamy tak, że tam gdzie w czerwcu mamy sprawy związane z oświatą, będą ze 

sportem a w miesiącu.. Jarku w jakim? Wrześniu mamy oświatę. Czyli przyjmuję to i składam jako 

autopoprawkę, czyli mamy już to poprawione w projekcie.” 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem ramowego planu pracy Rady Miasta na 2024 rok wraz z autopoprawką?” 

 

 

 

Wynik głosowania:  

Za -  14 

Przeciw -  0 

Wstrzymujący się -  0 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski  stwierdził, że  14 głosami „za”, Rada Miasta 

przyjęła plan pracy Rady Miasta na 2024 rok. Plan pracy Rady na 2024 rok w załączeniu do protokołu.  

 

  Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 

 

Ad 8. 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Rady Miasta – Sławomir Zdunek 

„Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Ja chciałem zgłosić wniosek o budowę chodnika wzdłuż ulicy 

Jagiellończyka. Wiem, że dzisiaj budżet miasta na 2024 przed chwilą został uchwalony.  

Ale w ostatnim czasie, który upłynął od Sesji listopadowej, zgłosiła się do mnie jako do radnego Pani 

Małgorzaty Gerlach, mieszkanka bloku przy ulicy Jagiellończyka bloku 6D. Ona jest też członkinią 

Radzyńskiej Spółdzielni Mieszkaniowej i do niej zgłaszają się mieszkańcy bloków przy ulicy 

Jagiellończyka, którzy widzą potrzebę budowy chodnika w miejscu tutaj od skrzyżowania  

z przedszkolem Miejskim numer 2 przy ulicy Chmielowskiego aż do końca ulicy Jagiellończyka 

wzdłuż, w kierunku rzeki. Chodzi o to, że tam są budowane garaże. Od momentu, gdy powstawała 

ulica Jagiellończyka był o wiele mniejszy ruch samochodowy. Nie było tam garaży. W tej chwili 

powstają garaże. Powstały też dwa nowe bloki. Jest o wiele więcej mieszkańców. Zwiększył się ruch 

samochodowy i mieszkańcy zmuszeni są chodzić pieszo. Również tam dzieci z rodzicami są 

odprowadzane. Nie wszyscy poruszają się samochodami, także wielu mieszkańców chodzi pieszo. 

Także tutaj prosiłbym o uwzględnienie tego. Jeśli znajdą się wolne środki na rok 2024 to prosiłbym 

Pana Burmistrza o wzięcie uwag mieszkańców pod uwagę. Dziękuję serdecznie.” 
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Radny Rady Miasta – Piotr Skowron 

„Dziękuję Panie Burmistrzu. Jakiś czas temu Radny Zaprzalski tutaj zgłaszał potrzebę ustawienia 

tabliczki w ramach miejskiego systemu informacji. Chodzi o sanktuarium i ta tabliczka się pojawiła 

i myślę, że bardzo dobrze wkomponowała się tutaj w miejskiej krajobraz powiedzmy w tą miejską 

przestrzeń. Są głos od mieszkańców czy nie można by jeszcze kilka tabliczek ustawić. Może to nie 

jest duży koszt np. odnośnie szpitala, urzędu miasta, pałacu, kościoła i może jeszcze jakichś jeszcze 

takich strategicznych obiektów. Także jest to dobry pomysł i ja taka prośba żeby jeszcze się nad tym 

zastanowić. Czy by się kilka tabliczek informacyjnych nie pojawiło. Dziękuję bardzo.” 
 

Radny Rady Miasta – Waldemar Panasiuk 

„Panie Burmistrzu wniosek natury porządkowej. Ulica Zabielska zatoka parkingowa i tam od roku 

czasu obserwuje samochód marki Citroen na holenderskich numerach już tak trochę przyrósł, 

powietrze zeszło z tylnych kół. Trzeba by tym się zająć i jakoś ten temat uporządkować jeżeli się da. 

Dziękuję.” 

 

Ad vocem Radny Rady Miasta -  Jarosław Zaprzalski 
„Ad vocem do wniosku Sławomira Zdunka, bo ja już 2-3 lata temu zgłaszałem taki wniosek odnośnie 

budowy chodnika w tym miejscu, nawet jeszcze te bloki nie powstały, ale taka wizja rozwoju 

spółdzielni mieszkaniowej była więc jako, że Pan to zgłosił to ja chciałem powiedzieć, że też to 

zgłaszałem i przychylam się również tak więc tutaj ze swojej strony też przychylam się do tego 

wniosku.” 

 

Radny Rady Miasta – Sławomir Zdunek 

„Tym bardziej się cieszę Panie Radny, że właśnie mam nadzieję, że w końcu ten wniosek będzie 

rozpatrzony i powstanie chodnik na ulicy Jagiellończyka. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Adam Adamski 

„Ja w takim razie chciałem zgłosić również wniosek, który otrzymałem od mieszkańców ulicy Kon-

stytucji 3 Maja. Proszę Państwa tam w niedawnym czasie powstały nowe budynki wielorodzinne no 

i tak się składa, że przez pewien czas, jeśli chodzi o miejsca parkingowe, te miejsca, które tam były, 

spokojnie wystarczały. Natomiast po zasiedleniu praktycznie już tych domów w całości robi się tam 

niemożliwe do zaparkowania. Wszystkie zatoki, miejsca parkingowe, które wybudował deweloper 

są zajęte, ale również te, które są na ulicy Konstytucji. W związku z tym jest wniosek, aby przy 

korektach budżetów, siłami własnymi po to żeby było taniej, wybudować jeszcze jedną zatokę par-

kingową na ulicy Konstytucji 3 Maja.” 

 

Burmistrz Miasta – Jerzy Rębek 

„Przede wszystkim to bardzo serdecznie dziękuję Państwu Radnym za uznanie tych naszych 

propozycji projektu budżetu. Budżet Państwo przyjęliście. Jestem bardzo wdzięczny. To jest wspólna 

nasza sprawa. Bardzo dziękuję. Budżet jest niezwykle ambitny, to tak jak się wczytać w to, to proszę 

Państwa tylu inwestycji drogowych, które będą realizowane w roku przyszłym i w roku jeszcze 

następnym w 2025, to jeszcze nie było. Jeszcze nie było. Ja tylko tak wymienię. Ulica Wyszyńskiego 

i Warszawska w kierunku Urzędu Miasta. Ulica Warszawska od Parafii Trójcy Świętej do Grzybka i 

Chomiczewskiego do rzeki. Dalej ulica Pomiarowa. Dalej proszę Państwa budowa, mam nadzieję, 

właśnie o tym chciałem powiedzieć, budowa ulicy Świętego Andrzeja Boboli. Mamy taką szczęśliwą 

informację, że jedna oferta wpłynęła. Już jedna oferta wpłynęła na budowę tej ulicy św. Andrzeja 

Boboli. Jutro będzie otwarcie ofert, w tej chwili nie wiemy kto złożył, takie są zasady. Kolejna proszę 

Państwa kwestia, budowa ciągu pieszo jezdnego wzdłuż ulicy Wisznickiej. Mówiłem już ulicy 

Pomiarowej tu dalej proszę Państwa powiem to tak jest realizowana inwestycja pod nazwą budowa 

oczywiście przebudowa ulicy Żeromskiego. Ale to nie tylko ulica Żeromskiego, to jest również ulica 

Wojska Polskiego i wprowadzenie tej instalacji odwadniającej te drogi i to osiedle do ulicy Powstania 

Styczniowego. Więc tam prace trwają. Jeszcze przed Sesją rozmawiałem z Panem Prezesem. Prace 
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są prowadzone już w ulicy Żeromskiego. Jak tylko warunki atmosferyczne pozwolą oczywiście będą 

następowały kolejne etapy, czyli frezowanie nawierzchni, układanie proszę Państwa również 

krawężników, obrzeży i cały ten ciąg technologiczny jeśli chodzi o budowę nawierzchni. Ale chcę 

również Państwa poinformować, Państwa Radnych i w ogóle mieszkańców Radzynia o tym, co 

zrobimy z tym destruktem, który pozyskujemy z frezowania asfaltowych tych nawierzchni. Otóż 

proszę Państwa, tego będzie dosyć dużo, dosyć dużo będzie tego destruktu i zamierzamy po pierwsze 

utwardzać ulice, na które w tej chwili nie mamy środków, aby prowadzić klasyczną budowę, czyli 

ulica Leśna zostanie utwardzona z tego destruktu. Również będą inne fragmenty naszych ulic w ten 

sposób porządkowane. To między innymi ulica Powstania Styczniowego, ale również chcemy ten 

destrukt, który uzyskamy czy z ulicy Warszawskiej, czy z ulicy Wyszyńskiego przekażemy na 

utwardzenie dróg na Satuniu II. Oczywiście nie próbujemy w ten sposób powiedzieć, że to już jest 

docelowo. Nie, nie docelowo w żadnym razie. Ale zdecydowanie lepiej będzie poruszać się po takiej 

drodze, która wykonana jest z tego destruktu niż po tych gruntowych obecnie drogach. Także przy 

okazji przebudowy dróg będą również remontowane tak na bieżąco te drogi, które są drogami 

gruntowymi. Tak na ten temat dużo się rozpowiadam, ponieważ nawiązuję tutaj do tych postulatów 

Panów Radnych, którzy mówią o budowie czy to tych chodnika przy ulicy Jagiellończyka, czy tych.. 

Bardzo przepraszam. Czy tego oczywiście parkingu przy ulicy Konstytucji 3 Maja. Proszę Panów, 

proszę Państwa, to są uzasadnione oczywiście postulaty i to czynić będziemy, jeśli tylko szczęśliwie 

będzie się oczywiście układała ta sprawa dotycząca dochodów własnych budżetu miasta. Bo chcę na 

jedną rzecz zwrócić uwagę. Proszę Państwa, mówiąc o tych wszystkich inwestycjach. My mamy na 

ten cel ponad 25 milionów złotych dotacji. Tego to jeszcze w najnowszej historii samorządu nie było. 

To jest z tego programu Polski Ład. I chcemy, bardzo chcemy tą szansę wykorzystać. To jest wręcz 

niepowtarzalna okazja. Dlatego też z góry też przepraszam, chociaż przepraszam. Może inaczej, 

proszę o zrozumienie mieszkańców Radzynia i wszystkich naszych gości. Proszę o zrozumienie dla 

tych utrudnień, które wystąpią, bo w jednym czasie czyli w roku przyszłym, rozpoczniemy budowę 

siedmiu odcinków dróg. To jest sprawa, mówię niecodzienna, ale tak jak powiedziałem, zostały nam 

dane te talenty, te szanse i chcemy to po prostu wykorzystać. Miasto będzie zupełnie inaczej 

wyglądało, kiedy będą te drogi już wyremontowane z tą również pełną taką świadomością i wiedzą, 

że również to co w środku jest, czyli wodociągi, kanalizacje sanitarne, również magistrala 

wodociągowa, również kanały technologiczne, zostaną wykonane. Czyli nie trzeba będzie zaglądać 

do wnętrza ziemi, jeśli chodzi o te elementy infrastruktury, przyznam przez dziesiątki lat. To jest 

wielka rzecz. Proszę Państwa, bierzecie Państwo, bierzemy udział w ogromnym przedsięwzięciu 

infrastrukturalnym. To tak może jeszcze nie do końca jesteśmy może przekonani bo nie widzimy 

tego, ale naprawdę trwa coś bardzo wielkiego. To samo przebudowa ulicy Armii Krajowej no jedna 

z ważniejszych ulic tak. Tam bezwzględnie musimy wykonać tą przebudowę tej drogi łącznie z tą 

infrastrukturą. Ale chcę od razu powiedzieć, przy tej ulicy są tak ważne instytucje, szkoła numer 

jeden, przedszkola numer jeden, biblioteka, ZUS, centrum miasta. Ale proszę Państwa, to co? 

Mielibyśmy się zawahać? Myślę, że nie ma się co wahać. Mamy na ten cel zabezpieczone środki. 

Tutaj Pani Skarbnik i z naszej strony zabezpieczyła środki. Wszystko jest poukładane tak jak należy. 

Więc tylko teraz odrobinę cierpliwości, zrozumienia i oczywiście zaangażowania się w ten proces. 

Także to proszę Państwa mówię z wielką satysfakcją. Podsumowuję troszkę tak już ten rok 2023, ale 

proszę Państwa to co nas czeka w roku 2024 naprawdę mówię dziękować Panu Bogu, że to się 

wydarzyło. Jeśli chodzi o te tabliczki informacyjne, bardzo dobry pomysł, natomiast bardzo też 

proszę o taką odrobinę jeszcze takiej cierpliwości dla mnie, szczególnie dla moich służb, bo chodzi 

też o to, że kiedy będziemy podejmowali te działania związane z przebudową, totalną przebudową 

np. ulicy Wyszyńskiego no to wiecie sami nie postawimy teraz tabliczki kiedy tam wejdą ekipy, kiedy 

będą wykonywane prace ziemne, kiedy będzie potem układana kostka, ciągi pieszo-rowerowe, zatoki, 

zieleńce, bo ja powiem to tak, już troszkę się rozmarzyłem, ale powiem to tak, też wydaje się, że 

pięknie będzie, jeśli kwietniki odpowiednie zaprojektujemy. To nie znaczy betonowe, tylko te w 

ziemi niechby też tych kwiatów było więcej. Ja jestem wielkim tego fanem. Tak jak powiedziałem i 

te zatoki i to wszystko jest absolutnie w zasięgu naszych możliwości i to co powiedział Pan 

Przewodniczący odnośnie tego, że i siłami własnymi. Właśnie tak, dysponujemy takim zespołem 
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ludzi, który już niejednokrotnie udowodnił, że są w stanie te prostsze takie roboty wykonywać na 

własny rachunek własnym potencjałem. Mówiąc o tym, to mam na uwadze to, że nie dysponujemy 

jakimś profesjonalnym sprzętem do budowy dróg, ale to czym dysponujemy a ludzie są świetni.  

I dlatego myślę, że to jest bardzo istotne. Będę kontynuował, Panie Przewodniczący jeszcze kilka 

informacji. Otóż Proszę Państwa ja bym chciał z tego miejsca też bardzo serdecznie podziękować 

Panu Prezesowi Jarosławowi Kwaskowi, szefowi PGE Dystrybucja, który pomógł nam w zdobyciu 

wielu, wielu środków na, czy to imprezy kulturalne na terenie miasta, które się odbywały w tym roku. 

Naprawdę jestem pełen wielkiego uznania i szacunku dla Pana Prezesa, ale również nawet te 150 

tysięcy, które ostatnio tutaj cytowałem już zostały przekazane na to oświetlenie pałacu to również 

jego zasługa. Jesteśmy bardzo wdzięczni. Ale proszę Państwa, to nie wszystko. Chcę to powiedzieć 

Państwu. Otóż złożyliśmy również poprzez kliknięcie tak jestem bardzo wdzięczny mojemu 

zespołowi, wszystkim tutaj obecnym Państwu, którzy są urzędnikami Urzędu Miasta, ale to nie tylko 

są urzędnikami, ale Państwo czują to całym sercem to jak funkcjonuje miasto. Złożyliśmy wniosek 

na rewitalizację Oranżerii. Do takiego działania 7.9 co dotyczy oczywiście przebudowy zabytków. 

Złożyliśmy wniosek na kwotę 7 milionów złotych, bo ten projekt przewiduje taką wyłącznie kwotę. 

Tylko tyle, o tyle możemy się ubiegać. I co za to zrobimy? To o co wnioskujemy, to przede wszystkim 

to co na zewnątrz. Dach, rzeźby, elewacja, okna, drzwi i taras. Nie wchodzimy do wnętrza.  

Nie dalibyśmy rady. Też mówię o tym, że nie wszystko jest możliwe. Nie wszystko jest w naszym 

zasięgu. Dlatego też dzielę się tym, że złożyliśmy wniosek. Na przestrzeni kilku kolejnych miesięcy 

ma być rozpatrywany ten wniosek. Zobaczymy jak to jest. Natomiast jeszcze raz podkreślam. nie 

zaniedbujemy niczego. Tutaj Pan Krzysztof, który jest Zastępcą Naczelnika Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego tutaj bardzo intensywnie pracuje nad ZIT-ami, czyli tymi Zintegrowanymi 

Inwestycjami Terytorialnymi. Chcę to powiedzieć Państwu, że to nie jest tak, że my sobie tylko tak 

mówimy. Tam trwają prace studyjne nad tą możliwością pozyskania środków na dalsze etapy 

rewitalizacji centrum miasta. To są stawy, to jest otoczenie również parku, staw w parku, to jest 

również cegielnia. Tam też o to będziemy zabiegali takie są nasze plany. To jest mówię ten proces, 

do którego weszliśmy i na realizację, których to zadań mamy już zabezpieczone środki. Tam jest 

około 10 milionów zł. To są środki dla nas zabezpieczone. Tylko teraz mamy umiejętnie po to 

sięgnąć. I dlatego te prace związane z przygotowaniem całego procesu, one są cały czas w toku. 

Bardzo mozolne, może mało widoczne, może nawet całkiem niewidoczne. Dlatego o tym mówię. 

Przygotowujemy się do kolejnych etapów realizacji tych niezwykle ambitnych, bo to są bardzo 

ambitne uważam cele, które tutaj chcemy osiągnąć w następnych latach. Dziękuję bardzo.” 

 

 

 

 

 

Ad 9. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Adam Adamski stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamykam LXXII Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski. 
 

 

 

Podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady LXXII Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 
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Obrady zakończyły się o godz. 13.35. 

 

     

 

 

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

 

 

 

 

            Protokolant:                                                           PRZEWODNICZĄCY  RADY 

 

Inspektor WOP 

  

Monika Leszak      Adam Adamski 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół został sporządzony na podstawie nagrania audio wideo, które znajduję się w biurze Rady 

Miasta. 


